
Protokół Nr  17/09 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  2 grudnia 2009 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Analiza budżetu Miasta na 2010 rok. 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie regulaminu określającego 

wysokość oraz warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach podstawowych i 
gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard. 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 

Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 11.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i  porządek, głosując: za- 3  
(jednogłośnie). 
  
Ad 2 
Analiza budżetu Miasta na 2010 rok w szkołach samorządowych. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
Dyrektor SP Nr 5 – powiedziała, że to największa szkoła, brak pomocy w oddziale 

przedszkolnym, likwidacja jednego etatu w świetlicy, brakuje matematyka, brak środków na 
zastępstwa, nie planuje podwyżek, bo nauczyciele robią dyplomy i mianowania. Musiała 
naruszyć siatkę godzin, aby szukać 230 tys. zł, zabrała 31 godzin dyrektorskich tygodniowo 
od 1 stycznia 2010 r. Dyrektor poinformowała, że kiedy zmniejszyła wydatki to po jakimś 
czasie Pani Skarbnik wskazała konieczność obcięcia o kolejne 85 tys. zł. 

A.Świrko – pytał jaka jest potrzebna kwota? 
Dyrektor SP Nr 5 – odpowiedziała, że potrzebuje 2 mln 711 tys. zł na szkołę a ze świetlicą - 2 

mln 731 tys. zł. Skoro jest 50 godz. nauczania indywidualnego to trzeba to podzielić przez 
4,5 nadgodziny na etat. Brakuje ponad 60 tys. zł. 

Dyrektor SP Nr 3 – stwierdziła, że do tej pory nie było wytycznych w sprawie dawania 
nauczycielom nadgodzin zamiast dodatkowych etatów. Potrzeby wynoszą 2 mln 774 tys. zł 
a  jest 2 mln  563 tys. zł. Brakuje ponad 200 tys. zł, nie ma etatu bibliotekarki. 

A.Świrko – pytał jak wygląda koszt dziecka w samorządach ościennych? Należy doprowadzić 
w ciągu trzech lat do reformy w szkołach, stworzyć racjonalny model, szukać 
racjonalizacji. Należy znać sytuację w gminach ościennych. 

J.Turnik – pytał do kiedy Rada musi uchwalić budżet? 
Skarbnik – odpowiedziała, że do końca roku. 
Z-ca Burmistrza – powiedziała, że uczniów w oddziale powinno być około 26, są szkoły,  które 

mają 20-21 uczniów.  
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J.Turnik - prosił o przekazanie wiedzy dyrektorom jak maja to robić, bo nie zrealizują zadań 
za te środki. 

Skarbnik – powiedziała, że nie można wszystkiego robić za szkoły. Pisała pismo wewnętrzne 
do Naczelnik Wydz. EKP odnośnie niepokojącej sytuacji w szkołach. Dowiedziała się na 
zebraniu rodziców odnośnie utworzenia dodatkowego oddziału bez zatwierdzenia planu.  

Dyrektor SP Nr 3 – wyjaśniła, że dostała ustne potwierdzenie Naczelnika Wydz. EKP. 
A.Świrko – powiedział, że aby głosować budżet Miasta musi być porozumienie z dyrektorami. 
Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że są prowadzone analizy.  
J.Harłacz – powiedział, że racjonalizacja wydatków nie może być na ucznia, zajęcia 

pozalekcyjne to wypełnianie czasu tym uczniom.  
Dyrektor SP Nr 4 – stwierdził, że  maleje liczba dzieci, bo rodziny wyjeżdżają z dziećmi do 

Anglii. 
Dyrektor Gimnazjum Nr 1 – stwierdził, że nie ma zastrzeżeń do planu finansowego. 
Dyrektor Gimnazjum Nr 2 – powiedział, że budżet został zmniejszony w stosunku do 

pierwotnego o ponad 400 tys. zł, następnie w stosunku do uszczuplonego o 252 tys. zł. 
Dyrektor motywował swoje działania . Uważa, że został zaskoczony potrzebą zmniejszenia 
wydatków w tak dużym zakresie. Brakuje ponad 50 tys. zł. 

A.Świrko – stwierdził, że szkoły samorządowe muszą być konkurencyjne dla prywatnego 
szkolnictwa. Należy myśleć, aby stworzyć ten sam mianownik oraz jak podnieść 
atrakcyjność placówek. Radny zgłosił wniosek, aby budynek po Scholar przeznaczyć na 
sprzedaż a środki ze sprzedaży obiektu zapisać na reformę oświaty. 

Wniosek przegłosowano: za-3 (jednogłośnie). Radny J.Leszczyk nie głosował. 
Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że samorządowe gimnazja wypierają prywatne. Zajęć 

pozalekcyjnych od stycznia będzie trzy razy więcej niż dotychczas. Część środków jest 
unijnych a część dała ustawa. 

A.Świrko – stwierdził, że oczekuje jasno określonej strategii od Miasta. Należy stworzyć 
model szkoły konkurencyjnej. Dla konkurencyjnej szkoły wynajmując obiekt powinniśmy 
otrzymywać stawki adekwatne do kosztów utrzymania jednej szkoły. 

 
 
Ad 3 

Marta Grabczyńska, Naczelnik EKP przedstawiła informację na temat regulaminu 
określającego wysokość oraz warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych 
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard, który pozostał bez zmian. 
 
Ad 4 
Radni nie zabrali głosu w sprawach różnych. 
 
Ad 5 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 13.45  zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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